



Extra Training

Listening Task 2069

Part One.

1. Вы услышите 5 высказываний. Установите соответствие между высказываниями каждого говорящего **A - E** и утверждениями, данными в списке **1 - 6**. Используйте каждую цифру, обозначающую утверждение, только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. My parents don't give me a lot of freedom.
2. My parents try to choose my friends for me.
3. I would like to spend more time with my parents.
4. My parents don't agree with my future plans.
5. My parents put a lot of pressure on me to work hard.
6. I have learned a lot from talking to my parents.

A	B	C	D	E

Part Two.

2. Вы услышите разговор хозяйки дома с рабочим-строителем. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - F**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. There is a large garden at the back of the house.
- B. Recent bad weather has caused the problem.
- C. The builder says the work will take a long time,
- D. The home-owner is planning to build a new house.
- E. The builder suggests that the home-owner put her ideas on paper,
- F. The home-owner knows a good architect.

A	B	C	D	E	F

Part Three.

Вы услышите высказывания людей в семи различных ситуациях. В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. You will hear a woman talking about a sport she is involved in. Why is the sport not more popular?

1. Her team rarely wins any matches.
2. Young people aren't interested in it.
3. The media tend to ignore it.

4. You will hear a radio commercial for a hotel. What is special about it?

1. The food is very good.
2. The facilities are very impressive.
3. The rooms are very cheap.

5. You will hear a man talking about a decision by his local town council. How does the man feel about it?

1. He approves of it.
2. He disapproves of it.
3. He is indifferent to it.

6. You will hear a woman talking to a colleague. What is the problem with his work?

1. He often leaves early.
2. He often arrives late.
3. He takes long breaks during the day.

7. You will hear a man talking about his hobby. What does he enjoy about it?

1. displaying his things in galleries
2. creating something beautiful
3. spending time on his own

8. You will hear a woman talking about a recent accident. What was unexpected?

1. the other driver's reaction
2. her own reaction
3. the policeman's reaction

9. You will hear a man's opinion on whether 16-year-olds should be allowed to vote. What does he think about it?

1. He disapproves of the idea.
2. He supports the idea.
3. He is uncertain about it.